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                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
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                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
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                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      BELLA REDONDO XAVIER 
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     INTERVENTOR                  FERNÁNDEZ VILLAVERDE, JOSÉ MANUEL 
 

 

 EXCUSA L’ABSÈNCIA 
                                                       ALAMANY GUTIERREZ ELISENDA 
 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels 
assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
PLE2011/8  extraordinari 21/06/2011 
2.- Resolucions a donar compte: Decret de l’Alcaldia i acords de la Junta de 
Govern 
 
PROPOSTES 
3.- ÀREA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA I INNOVACIÓ 
Regidoria de Comerç i Consum 
Festes Locals per a l'any 2012 
4.- ÀREA DE PLANIFICACIÓ URBANÍSTICA I TERRITORI 
Regidoria de Mobilitat 
Aprovació inicial del Pla de Mobilitat Urbana de Castellar del Vallès 
 



 
 
 
 
5.- ÀREA DE PRESIDÈNCIA 
Regidor de mitjans de comunicació 
Reglament dels mitjans de comunicació municipals  
6.- ÀREA DE PLANIFICACIÓ URBANÍSTICA I TERRITORI 
Regidoria de Medi Ambient 
Aprovació del Pla municipal de prevenció d’incendis forestals 2010-2014 de 
Castellar del Vallès.  
7.- ÀREA DE SERVEIS CENTRALS 
Regidoria de serveis generals 
Actualització de la composició de consells escolar, de comunicació, la taula de 
mobilitat i comissió del POUM 
8.- Regidoria d'organització, sistemes i atenció ciutadana 
Convocatòria de procediment de obert per la concessió  del  servei del bar-
restaurant  de la plaça de Cal Calissó i el de bar l’Espai Tolrà. 
9.- Moció en contra del tancament del CAP a la nit i reestructuració del servei 
d'ambulàncies 
10.- Assumptes sobrevinguts 
11.- Suggeriments i preguntes. 
 
1.- Actes pendents d'aprovar 
Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
2.- Resolucions a donar compte 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 544 del dia 1 de juny al  690 del dia 13 de 
juliol  de 2011. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local 
adoptats en sessions dels dies 21 i 28 de juny, 5 i  12 de juliol de 2011. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
PROPOSTES 
3.- ÀREA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA I INNOVACIÓ 
Regidoria de Comerç i Consum 
 
Vista la comunicació de la Generalitat de Catalunya, Departament d’Empresa i 
Ocupació instant a fixar les dues festes local per a l’any 2012. 
ATÈS que l’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors indica que les catorze festes 
locals, dues seran locals i per Decret de la Generalitat de Catalunya, s’estableix que 
les dues festes locals seran fixades per Ordre del Conseller de Treball, a proposta 
dels municipis respectius. L’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal i 
com estableix l’article 46 del Reial Decret 2011/83, de 28 de juliol.  
ATÈS l’ordre del Departament de Treball per la qual s’estableix el calendari oficial 
de festes laborals per a l’any 2011. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: Aprovar com a festes locals de Castellar del Vallès, per a l’any 2012 

- el dilluns, dia 19 de març 
- el dilluns 10 de setembre, festa major 

 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el regidor de Promoció Econòmica, Sr. Joan Creus, PSC, dient 
que la Generalitat de Catalunya estableix que les dues festes locals sigui fixades per 
ordre del conseller d’Empresa i Ocupació i a proposta dels municipis. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 
 



 
 
 
 
 
4.- ÀREA DE PLANIFICACIÓ URBANÍSTICA I TERRITORI 
Regidoria de Mobilitat, PLA DE MOBILITAT URBANA 
 
VIST que el Pla Director de Mobilitat de la Regió Metropolitana de Barcelona aprovat 
el 2007 estableix l’obligació de redactar plans de mobilitat urbana a tots els 
municipis de la RMB de més de 20.000 habitants.  
VIST que el 28/04/2009 la Junta de Govern Local va aprovar un conveni de 
col·laboració amb la Diputació de Barcelona per a la redacció d’un pla de mobilitat 
urbana i va assumir el 35% dels costos de redacció (21.000€). 
VIST que la Diputació de Barcelona va adjudicar la redacció del PMU a l’enginyeria 
GRECCAT i la dinamització de la participació ciutadana a l’empresa EDAS.  
VIST que les tasques de redacció es van iniciar el 18/03/2010 amb una primera 
fase de diagnosi. Al desembre del 2010 es va iniciar el procés de participació 
ciutadana.  
Finalment es disposa d’un document de propostes d’actuació programades per als 
sis anys de vigència del pla, i a més llarg termini. 
VIST que el 06/05/2010 es va enviar l’informe preliminar de sostenibilitat ambiental 
a la Direcció General de polítiques ambientals i sostenibilitat de la Generalitat de 
Catalunya 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Pla de Mobilitat Urbana de Castellar del Vallès i 
l’Informe de Sostenibilitat Ambiental (ISA) corresponent. 
SEGON.- Exposar al públic aquests documents per un període de 45 dies, 
mitjançant edicte al B.O.P i al taulell municipal, als efectes de que qualsevol 
interessat pugui examinar l’expedient i presentar al·legacions si s’estimen 
convenients. 
TERCER.- Traslladar l’Informe de Sostenibilitat Ambiental (ISA) per al seu examen 
al Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya.  
QUART.- Facultar a l’Alcalde per a resoldre les al·legacions si es presenten, i a 
incorporar aquelles recomanacions que pugui efectuar el Departament de Territori i 
Sostenibilitat. Finalment a traslladar el Pla de Mobilitat Urbana a l’Àrea de Transport 
Metropolità (ATM).  
 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el regidor de Mobilitat, Sr. Pepe Gonzàlez, PSC, i diu que 
abans d’entrar en el contingut del punt de l’ordre del dia, m’agradaria fer un 
comentari que té a veure amb el final del procés de tramitació de la proposta que 
avui portem a votació. 
El Pla de Mobilitat és un tema de l’anterior mandat, que abans de les eleccions 
estava preparat per la seva aprovació. Les raons argumentades per aplaçar 
l’aprovació no més han servit per enrederir un tema que ja estava madur i assumit 
per l’important número de participants en el procés. 
De fet aquesta intervenció i el mèrit de coordinar els treballs, d’aquest llarg procés, 
és del meu predecessor en la regidoria de mobilitat, en Jordi Carcolé, a ell i a la 
Marina Muntada, a GRECAT, a EDAS i a tots els ciutadans participants en el procés 
el meu agraïment.   
El punt 4 de l’ordre del dia, proposa l’aprovació inicial del Pla d’Ordenació Urbana i 
l’informe de Sostenibilitat que l’acompanya. És l’iniciï d’una tramitació que acabarà  
amb la seva aprovació per l’ATM d’aquí a uns mesos. El procés ha estat llarg: 

• Les primeres reunions i sol·licituds van començar al 2008 i no va ser fins 
abril del 2009 que es va aprovar el conveni amb la Diputació. 

• Entre març i novembre del 2010 és va realitzar la recopilació de dades i la 
diagnosi per part de l’empresa GRECCAT 



 
 
 
 

• Entre desembre de 2010 i febrer de 2011 és va realitzar el procés de 
participació ciutadana, incloent-hi les aportacions del Consell d’infants. 

• L’1 de febrer es va firmar el Pacte per a la Mobilitat per una cinquantena 
d’entitats locals.  

• A final de Març és va fer una comissió informativa municipal especial, per 
donar a conèixer als grups municipals el contingut definitiu del pla. 

• Fa 15 dies van tornar a fer una nova comissió informativa, tenint en compte 
els canvis de composició experimentat pels grups municipals. 

El resultat: un document sòlid i consensuat, fruit de les aportacions de molts 
ciutadans, un full de ruta solvent que servirà de guia a les actuacions municipals 
dels propers anys. 
Que és un pla de Mobilitat? En realitat és un gran pacte sobre l’ús del espai públic, 
dels carrers i de les places d’una ciutat, d’una vila. Els municipis de més 20.000 hb. 
estan obligats a tenir-lo aprovat. 
En els carrers i en les places, conviuen de forma quotidiana vianants, ciclistes, 
cotxes en moviment i cotxes aparcats, transport públic i ciclistes, i persones amb 
mobilitat reduïda, amb cadires de rodes o amb dificultats visuals. 
El Pla pretén fer compatibles, de la forma més harmònica possibles tots aquets 
usos. Alguns pensareu que hi ha solucions diferents i fins i tot que al darrera de 
cada opció hi ha una ideologia subjacent, i jo no ho negaré.  
Per això el procés ha estat llarg i participatiu, per intentar arribar a la síntesi, ara és 
diria consens, del que pensen els ciutadans, la majoria dels quals juguen  diversos 
“rols”, de vegades som vianants, de vegades ciclistes, conductors, usuaris del 
transport públic, buscadors d’aparcament o afectats per una limitació de mobilitat 
de forma transitòria o permanent. 
A Castellar, per la seva dimensió i per la seva estructura urbanística, l’aposta 
prioritària, tenia que ser el vianant, les actuacions  que afavoreixen la mobilitat a 
peu, el sistema més ecològic, més sa i més sostenible dels que existeixen. 
2/3 de les inversions totals previstes en el pla, preveuen millores que afavoreixen la 
mobilitat a peu: 

• Ampliar xarxa carrers de vianants.  
• Ampliar xarxa de carrers de prioritat invertida (prioritat del vianant sobre el 

cotxe). 
• Zones 30, formula extensible a un gran nombre de carrers del municipi. 
• Construcció o eixamplament de voreres. 
• Supressió de totes les barreres arquitectòniques que queden i que permetin 

incorporar-se de forma natural les persones amb dificultats de mobilitat. 
• Adequació passos de vianants.  
• Ampliació de la xarxa de camins escolars. 
• Condicionament camins verds.  

De pas es genera la pacificació del transit rodat, ja que a la majoria dels carrers es 
redueix la velocitat, i també la creació d’una gran xarxa vial en la que podran 
conviure tots els agents socials actuants. 
Per primera vegada es planteja una xarxa bàsica d’itineraris per bicicleta, que 
combina  carrils segregats en el vials més conflictius, carretera Sabadell, Ronda,  i 
en alguns carrers que serveixen d’enllaç entre els carrers de prioritat invertida, els 
carrers de vianants i les zones 30. 
El model de carrils segregats en tot el municipi ha demostrar ser poc eficient i 
viable, no més, en vials de molta amplada. 
Les tendències actuals, especialment en municipis del nostre perfil, passen per la 
pacificació del tràfic rodat, de manera que puguin conviure vianants, bicicletes i 
vehicles privats en els mateix espai. 
La gran aposta de futur en el transport públic, és l’arribada del tren. També el 
desdoblament de la b124 i la connexió amb la C-58, suposaria una millora 
considerable en la fiabilitat de l’actual servei d’autobús interurbà. 



 
 
 
 
La implementació d’una línia (prevista) Granollers -Terrassa per part de la 
Generalitat ens permetria millores en els actuals serveis urbans.  
La resta d’accions tenen a veure amb la millora de l’entorn de les parades actuals i 
alguna ampliació. 
Un pla de sentits únics, la especialització de les vies (en vies primàries, secundaries 
i veïnals) amb la reducció mitja de la velocitat al casc urbà. La millora de l’eficiència 
de la ronda, una rotonda als Pedrissos i un nou vial de difícil execució a Ponent, son 
les propostes més significatives dirigides a la millora del vehicle privat. 
La delimitació dels aparcaments en superfície, noves places de càrrega i 
descarrega, alguns aparcaments perimetrals  i un park and Ride proper a la futura 
estació del tren, les actuacions més significatives en el tema d’aparcaments. 
Crec que aquests apunts donen una mostra de l’abast, la complexitat i la 
importància del Pla de Mobilitat. També hem de tenir clar que no és un document 
inamovible, és un full de ruta, una guia reflexionada i elaborada de les futures 
actuacions. També que la seva execució en el propers anys estarà absolutament 
condicionada per l’evolució de la situació financera de l’ajuntament. 
I acabo, el Pla de Mobilitat tindrà una utilitat addicional. També és un document 
imprescindible per la revisió del Pla Urbanístic, que ja hem començat. Per tant el 
document que aprovem s’incorporarà als documents ja elaborats.   
S’ha fet un bon treball, el municipi de Castellar s’ha dotat d’un instrument potent 
fruit d’una diagnosi acurada i d’un ampli procés de participació i basat en uns 
principis que, com va demostrar la firma del pacte de mobilitat, tenen el 
recolzament de la societat castellarenca. 
És una garantia de continuïtat gestioni qui gestioni aquesta competència municipal. 
S’obra un torn d’intervencions amb el Sr. Josep Carreras,  CiU,  dient que el Pla 
de Mobilitat Urbana que es porta avui a aprovació hi han participat, en la darrera 
legislatura, regidors del nostre grup municipal que recolzen aquesta proposta. La 
seva aportació ha estat activa i tant ells com nosaltres, donem suport a aquest Pla. 
El nostre vot serà favorable. 
Pel grup de l’Altraveu, el Sr. Xavier Bella,  diu que estem davant d’un pla de 
mobilitat que prioritza el vehicle a motor davant del transport sostenible, que busca 
abans places d’aparcament de cotxes que carrils per desplaçar-se amb bici, em 
sembla que en línies generals falta voluntat, imaginació i valentia per prioritzar 
elements més sostenibles i que encaixin millor amb els models europeus. No volem 
només un pla per complir l’expedient, volem un pla valent i amb imaginació que 
permeti prioritzar els transport públic i la bicicleta i, em sembla que com moltes 
coses, falta sobretot voluntat per fer-ho. No podem aprovar un pla amb apriorismes 
d’entrada, on la participació només s’utilitza per legitimar el resultat final i complir 
la normativa. En les jornades de participació ciutadana es va demanar la 
priorització per part dels ciutadans dels temes de mobilitat que s’havien d¡abordar 
amb més urgència. El resultat final no ens sembla que s’hagi ajustat a la demanda. 
Amb la bicicleta, per exemple, que va quedar segona en prioritat, el resultat es 
absolutament decebedor, ni les propostes ni els diners que si volen destinar 
responen allò que s’havia demanat. Les rotondes de la ronda i la zona 30 de 
l’eixample incloses en el pla de mobilitat es van començar sense el pla aprovat i 
sense les conclusions finals. En canvi el pal director de la bicicleta que l’Altraveu va 
presentar i que es va aprovar per unanimitat, mai s’ha realitzat perquè estaven a 
l’espera de la redacció del pla de mobilitat; encara ara és hora que en sapiguem 
res. La participació dels infants ha estat anecdòtica, vigida i finalment no 
contemplada en la seva essència, el consell d’infants aportava la visió que no havia 
aportat ningú, que és una realitat a les escoles i als carrers, el patinet, en el pla no 
hi surt ni la paraula. 
Sobre  la bicicleta dues coses  concretes, l’Altraveu defensa carril bici al carrer Prat 
de la Riba i carrer Barcelona com a dos eixos bàsics de desconnexió de centre amb 
les escoles, les rondes i els polígons. Entenem que per fer alguns carrils bici hi hagi 



 
 
 
 
raons tècniques que ho desaconsellen, però son raons tècniques que responen a 
models conservadors on es prioritza el vehicle privat. I les raons tècniques no 
poden passar mai per davant de les raons polítiques, perquè si ho fan queda palesa 
la falta de voluntat que al cap i a la fi es el qui mou el sistema. Malgrat tot és 
evident que hi ha propostes interessants, la solució de la rotonda als Pedrissos per 
solucionar les cues a la carretera de Sant LLorenç ens sembla ben pensada, la 
pacificació del centre te elements interessants, la peatonalització s’ajusta bastant al 
nostre model de sosteniblitat. Però en general ens sembla que dona la sensació que 
és un pla que queda curt en tot, poc ambiciós de tràmit, sense convicció i que no 
respon a les nostres expectatives. 
Tenim la Vila que tenim però només es qüestió de voluntats planificar-la amb 
valentia cap a noves realitats, sense anar a remolc d’altres ciutats amb els 
mateixos models. És una llàstima seguir perdent anys en modificar un model que 
tard o d’hora haurà de canviar, un model que prioritza i defensa els espais del 
vehicle a motor, un model retallat i conservador que no es el nostre, legítim, però 
no és el nostre, per això votarem en contra. 
Pel PP intervé el Sr. Antonio Carpio,  primerament felicita la Sr. Alcalde per seu 
nou càrrec en la Diputació de Barcelona.  Pel que fa al pla de mobilitat dir que 
l’anterior Consistori no el va poder aprovar, ara sembla ser que s’aprovarà per 
majoria del govern socialista. Des del PP entenem que un pla de mobilitat a tants 
anys vista, és un pla que ja d’inici pot quedar obsolet, perquè no sabem com 
evolucionarà la nostra població.  
Aquest pla de mobilitat serà una obra faraònica amb un gran cost per l’Ajuntament 
que en actualitat només té deutes. Algunes de les actuacions ja estan aplicades, 
d’altres es troben en fase d’estudi com el desdoblament de la B-124. Avui per avui 
pensem que és un pla que no cobreix les necessitats de Castellar, per això el nostre 
vot serà l’abstenció ja que pensem que hi ha altres prioritats que no aprovar un pla 
de mobilitat, i entenem que no es un pla definitiu, que queda molt obert. 
S’obra un torn de replica, pel PSC el Sr. Pepe Gonzàlez, dient que es cert que el 
total de les inversions són números alts i que estarà condicionat a les possibilitats 
financeres que tingui l’Ajuntament, el termini és de 6 anys i hi ha unes cessions 
previstes.  
El Pla tracta sobretot el tema de la mobilitat interna, ja sabem que el tren arribarà 
quan arribarà i que desdoblament de la carretera depèn de les inversions i no de 
l’Ajuntament,  però a part d’això donem alternatives i solucions a la mobilitat 
interna del municipi. 
El pla ha d’estar obert, és un full de ruta, una guia en la que es basaran les accions 
que es facin en el municipi els propers anys.  
Pel que fa a la intervenció del grup de l’Altraveu, em dona la sensació que no 
parlem del mateix pla. En les jornades que es van fer, precisament  el grup de 
l’Altraveu va fer propostes que van ser recollides. Ara bé del conjunt de les 46 
propostes que hi ha, és el tema de la bicicleta. 
Intervé per  l’Altraveu el Sr. Xavier Bella,  diu que després de parlar-ne entre tots, 
valorem les coses positives que té el ple, però quan les posem a la balança pesa 
més el que nosaltres considerem més prioritari 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:     DISSET   (17) dels regidors del PSC i CiU  
Vots en contra:  UN         (  1) del regidor de l’Altraveu      

                    Abstencions   :   DOS       ( 2) dels regidors del PP 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
5.- ÀREA DE PRESIDÈNCIA 
REGIDOR DE MITJANS DE COMUNICACIÓ. REGLAMENT DE MITJANS DE 
COMUNICACIÓ MUNICIPALS 
 
ATÈS que la finalitat reglament dels mitjans de comunicació de titularitat municipal 
és la regulació dels mitjans de comunicació de l’Ajuntamentl per tal d’establir una 
normativa marc respecte les funcions i els continguts informatius, publicitaris i 
d’opinió dels mateixos, així com del compromís deontològic dels seus professionals i 
col·laboradors.   
ATÈS el que estableix l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local i la legislació concordant, article 178.1 del text refós, aprovat 
per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, de la Llei Municipal i de Règim Local pel 
que respecte l’aprovació i tramitació d’ordenances i reglaments. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Reglament dels mitjans de comunicació de 
titularitat municipal 
SEGON.- Exposar l’expedient al públic durant un període mínim de trenta dies 
hàbils, a comptar de l’endemà de la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de la 
Província, i tauler d’edictes municipal, als efectes de que qualsevol interessats 
pugui examinar l’expedient i/o presentar reclamacions o suggeriments. En el cas 
que no es presentes cap al·legació o reclamació l’acord inicial adoptat per 
l’Ajuntament en ple esdevindria definitiu a tots els efectes. 
 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el regidor de Comunicació, Sr. Pepe Gonzàlez, PSC, i tot 
dient que la  
proposta que portem a ple, planteja l’aprovació del Reglament que regula el 
funcionament dels Mitjans de Comunicació de titularitat pública, Ràdio Castellar, 
l’Actual i l’actual.cat. 
Vull posar especial èmfasi en la defensa de la proposta, perquè aquest és un tema 
més important del que sembla, ja que els continguts que aprovarem formen part 
dels elements fonamentals del funcionament democràtic. 
A ningú escapa l’èxit d’un model de comunicació, públic, que ha canviat els hàbits 
informatius a nivell local: Els 5000 exemplars de la versió paper de l’Actual, 
desapareixen el mateix divendres dels distribuïdors, i la versió digital, incrementa 
contínuament les consultes per part dels ciutadans. Els mitjans de comunicació, 
públics, són, sens dubte i des de fa temps, el referent informatiu del nostre 
municipi. 
No tinc dubtes  que l’èxit del model, és també la font principal de les controvèrsies 
que genera. Tots els models són millorables, però mai a Castellar hem gaudit d’un 
model tan eficaç, obert, plural i participatiu. 
El Consell de Comunicació, òrgan plural de control i participació dels mitjans 
públics, va tenir molt clar, des del començament, la necessitat d’una regulació del 
funcionament dels mitjans. Durant mes de dos anys i en sis reunions diferents, amb 
un esperit de consens i una voluntat d’arribar a acords, els components del Consell 
van treballar en el text que avui portem a l’aprovació del ple. 
L’ objecte d’aquest reglament és la regulació dels mitjans de comunicació de 
titularitat municipal, per tal d’establir un marc normatiu respecte les funcions i els 
continguts informatius, publicitaris i d’opinió dels mateixos, així com del compromís 
deontològic dels seus professionals i col·laboradors. 
 
 
 



 
 
 
 
 
De forma  resumida les funcions dels mitjans serien:  
1.-  Informar de manera oberta, democràtica, independent i plural. 
2.- Esdevenir un espai, perquè qualsevol ciutadà o ciutadana, entitat o institució 
pugui participar dels mitjans de comunicació de titularitat municipal.  
3.-  Afavorir la difusió de l’activitat de la ciutadania de Castellar  
4.-  Oferir gèneres periodístics que permeten accedir a informacions estrictes  i 
aprofundir en la informació  
5.-  Donar a conèixer la problemàtica que afecta la vida de les persones del 
municipi. 
6. - Presentar informacions que ajudin a entendre la realitat del municipi. 
7. - Aprofitar els mitjans de comunicació de titularitat municipal per contribuir a la 
promoció i normalització de la llengua i la cultura catalanes. 
8.-  Esdevenir una plataforma per a la formació d’alumnes que siguin futurs 
professionals del món de la comunicació i el periodisme. 
9. Fomentar el coneixement, la identitat i el sentit de pertinença al municipi, 
afavorint la cohesió social entre la ciutadania i respectant la pluralitat. 
El codi deontològic estableix: 
Que tots els professionals i col·laboradors dels mitjans de comunicació de titularitat 
municipal, assumiran explícitament els compromisos recollits en el 
• Codi deontològic del Col·legi de Periodistes de Catalunya 
• Decàleg de bones pràctiques de la comunicació local pública de la Universitat 

Autònoma de Barcelona 
• I altres documents elaborats pel Consell de l'Audiovisual de Catalunya, 

relacionats també en el document.  
Així mateix, de forma especifica un llistat de compromisos de praxi periodística 
com: 
1.- Distingir clarament entre la informació, l’opinió i la publicitat.  
2.- Difondre únicament informacions fonamentades. 
3.- Rectificar les informacions que s’hagin demostrat falses  
4.- En els assumptes d’interès públic considerar que el dret a la informació ha de 
prevaler per damunt de qualsevol restricció  que vulneri el principi de la 
transparència informativa. 
5.- Potenciar la pràctica d’informacions positives sobre la vida del municipi  
6.- No acceptar retribucions o gratificacions de terceres persones per promoure, 
orientar, influir o haver publicat informacions o opinions. 
7.- Respectar el dret de les persones a la pròpia intimitat i imatge. 
8.- Actuar amb especial responsabilitat i rigor en el cas d’informacions o opinions 
amb contingut que puguin suscitar discriminacions per raons de sexe, raça, 
creences 
9.-  Mostrar les claus dels problemes i possibles conseqüències. 
10.- Ser curós en el tractament de les informacions relacionades amb minories 
ètniques, la violència masclista o que afecti a menors,  
11.- Fer un ús adequat de les fonts d’informació, consultant les fonts principals dels 
esdeveniments noticiables.  
12.- Assumir la responsabilitat professional en el treball periodístic. 
13.- Evitar l’ús de llenguatge sexista o masclista. 
14.- Observar el principi de presumpció d’innocència en les informacions i opinions 
relatives a procediments judicials en curs. 
15.- Utilitzar mètodes dignes per obtenir informació o imatges sense recórrer a 
procediments il·lícits. 
Però el reglament va més enllà: 

• Defineix l’estructura i els continguts dels mitjans. 
• Estableix els criteris i els espais màxims dedicats a publicitat comercial i 

també als anuncis i informació institucional. 



 
 
 
 

• Regula, en els tres mitjans, l’ús de la propaganda electoral i política.   
• També estableix els criteris i el tractament que tant a ràdio Castellar, com a 

l’Actual i l’actual.cat, té la secció d’opinió, tant pels grups municipals, les 
entitats i els ciutadans en general. 

El reglament que posem a aprovació és un instrument clar, que dona garanties a 
tots els afectats, i especialment als professionals responsables  de generar cada 
setmana o cada dia, un producte informatiu amb credibilitat. 
Les aportacions més importants al document també han estat fetes des dels 
professionals. Vull fer una menció a especial a la Cristina Herranz, l’Alex Sancho i 
sobretot a Núria García, membres del Consell, en funció de la seva qualificació 
professional, per les seves aportacions.  
No vull defugir la polèmica generada per la intervenció d’un ex- regidor no membre 
del Consell de Comunicació en l’ultima reunió d’aquest, en relació no sé massa bé, 
si amb el contingut del reglament o amb el funcionament dels mitjans. 
Evidentment, els regidors tenen mitjans legals per plantejar qualssevol debat que 
considerin oportú i fer la valoració que considerin més oportuna. També que ens 
trobaran defensant els nostres arguments. 
Però avui el motiu del debat i el que es posarà a votació, no és el funcionament de 
l’Actual, és el contingut d’un reglament que pretén establir uns criteris objectius de 
funcionament dels mitjans públics de comunicació. Confio que els senyors regidors 
sàpiguen distingir. 
Per CiU el Sr. Agustí Sampere,  intervé dient que el grup de CiU no votarà en 
contra perquè seria una falta de respecte cap a la feina feta, perquè coma de 
declaració d’interessos, descripció dels mitjans, reglamentació dels anuncis, 
aspectes polítics i campanya electorals, ens agrada el Reglament. El que passa és 
que troben incoherent que s’hagi d’actualitzar el consell amb noves incorporacions, 
que possiblement s’hagi de fer un altre ple per incorporar el 4t professional i que a 
sobre no pugui aportar el seu punt de vista. També trobem a faltar la part de 
criteris periodístics, consell de redacció de professionals i col·laboradors que recollís 
qui son aquestes persones, com ho fan, com han estat escollis, completant aquesta 
feina reglamentant con funciona tota aquesta part, per tot l’exposat el nostre vot 
serà l’abstenció a l’espera de que s’incorporin les persones en el consell de 
comunicació. 
Per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella,  comença dient: “volem un consell de 
comunicació i volen més pluralitat als mitjans de comunicació públics”, això és el 
que vostès publicaven en el casa de la Vila quan exercien a l’oposició. Ara que 
tenen el poder i la possibilitat de demostrar quin era el model de comunicació  que 
reclamaven, pensem que en el fons no hi ha tanta diferència entre una cosa i 
l’altra. En el Ple de data 29 de gener de 2008, el regidor Sr. Gonzàlez, va informar 
sobre el tema de comunicació i va presentar el setmanari l’Actual, va dir que el nou 
govern tenia la voluntat de canviar radicalment la política de comunicació municipal 
allunyada de la política de participació que ara es defensa i que hem de recordar 
que és una reivindicació del nostre grup, Va dir  també que aquest nou organisme 
de comunicació hauria d’estar sotmès al control i assessorament d’un consell de 
comunicació amb una sèrie de condicions, funcions consultives, vetllar per la 
pluralitat i neutralitat professionalització dels mitjans públics de comunicació. Va dir 
també que el mitjà recolliria la qualitat del teixit ciutadà i associatiu, que estaria 
oberta a l’opinió de tots els sectors de la Vila, explicar el que passa a Castellar amb 
criteris periodístics professionals i finalment va dir com a recull que els continguts 
de cada edició, com no podria ser d’una altra manera els decideix lliurament el 
consell de redacció format per l’equip de periodistes que treballen al setmanari, 
encapçalats pel seu director. Avui amb la presentació d’aquest nou reglament en 
tornem  a parlar de nous propòsits, però la veritat ens recorda molt el que ja 
reclamaven vostès aleshores; es cert que és un reglament fruit d’un debat intents 
en el consell i del treball que s’ha fet conjuntament amb tots les persones que han 



 
 
 
 
participat en les sessions, tècnics, polítics, professionals, etc.., però aquest 
reglament avui tindria sentit si els mitjans de comunicació locals poguessin exercir 
sempre la seva tasca amb la llibertat i respecte que el codi deontològic i el decàleg 
de bones pràctiques de la comunicació local pública, això està escrit en el 
reglament i nosaltres hi estem plenament d’acord. 
Però quin sentit té dir això si en la praxis  diària ens trobem en situacions que no 
responen a aquestes bones pràctiques, ens troben en períodes de pre campanya on 
la realitat periodística queda totalment distorsionada; ens trobem amb Actuals amb 
grans fotografies de l’Alcalde, amb noticies de l’equip de govern, amb actes socio 
politics rellevants organitzats per l’oposició i que casi ni se’n parla. Tot això ens ho 
trobem en la pràctica de cada dia, i per això ens sobte molt les bones intencions del 
reglament per una banda i la realitat que ens trobem cada divendres per una altra 
Nosaltres no dubtem de la  competència dels professionals ni de la bona fe de les  
persones, exposem un contra sentit, exposem una diferència molt gran entre les 
bones pràctiques d’un paper escrit i la realitat que hem viscut durant uns mesos. Es 
evident que aquestes qüestions seran sempre interpretables, sabem que malgrat 
els reglaments sempre podrà haver-hi apreciacions contraries. Només volem deixar 
clar que aquesta apreciació és la nostra i estem en el nostre dret de denunciar-ho, 
aquí i a on faci falta. De moment no trobem elements que ens facin pensar que 
vostès estan treballant  per dotar a municipi d’uns mitjans de comunicació 
actualment plurals, independents com els que reclamaven quan eren a l’oposició,. 
Per aquest motiu, tenint en compte que el reglament ens sembla correcte la nostra 
votació serà l’abstenció. 
El Sr. Victor Martos,  pel PP, intervè dient que entenem que aquest Pla de 
comunicació compleix amb els objectius de neutralitat i pluralitat que han de 
complir els mitjans de comunicació i de la mateixa forma tots els professionals i 
col·laboradors dels mitjans de comunicació de titularitat municipal, han d’assumir 
explícitament els compromisos recollits en el codi deontològic del Col·legi de 
Periodistes de Catalunya  
El decàleg de bones pràctiques de la comunicació local pública de la Universitat 
Autònoma de Barcelona, con els diferents documents elaborats pel consell de 
l’Audiovisual de Catalunya i que s’annexen al reglament. 
Recalquem en aquests textos per denunciar avui, la falta de seguiment que s’ha 
produït en l’anterior legislatura, i no podem deixar passar aquesta oportunitat per 
cridar l’atenció a Ràdio Castellar i al regidor responsable per la seva manca de 
respecte a aquests  mateixos textos,ja que han permès que una col·laboradora 
habitual i el mes greu ex-regidora d’aquest Ajuntament hagi condemnat i acusat de 
racista i xenòfobc al Sr. Albiol, Alcalde de Badalona. 
Des del Partit Popular denunciem aquest acusació i ho fem públicament, perquè 
quedi constància de la falta de compliment d’aquest reglament, ja que només 
d’aquesta manera aconseguirem que serveis el fi que s’ha creat. 
Vetllarem pel compliment d’aquest reglament i denunciarem, si es necessari, la 
falta de criteri alhora de fer-ho efectiu. 
Per últim al PP li agradaria que constés em acta que, entenem que les forces 
politiques no  representades en aquest Consistori i per saber que significa això, no 
puguin optar a que un text d’opinió sigui publicat, per això demanen que es tingui 
en compte i es valori donar una major cobertura a aquests  grups polítics, ja sigui 
de forma puntual,  quinzenal, mensual, o en període electoral, i que es seves 
publicacions tinguin cobertura en el diari L’Actual. El nostre vot serà favorable. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Pepe González, PSC, per contestar la 
intervenció del PP dient que si que està regulat, hi ha un espai establert pels grups 
municipals, i poden enviar escrits que es publicarien amb els criteri que té la 
redacció en les actes al director, o sigui que aquesta possibilitat ja existeix. 
L’altra qüestió, en període electoral dir que totes les candidatures que es presenten  
tenen les mateixes possibilitats, les dues últimes setmanes hi ha un espai reservat. 



 
 
 
 
Pel que fa a la intervenció de Convergència val a dir que aquest arguments ja es 
van comentar al el Sr. Carreras, en el seu dia, però si hem tingut un grup de 
persones, professionals del tema treballant durant mes de dos anys i ara sembla 
com si aquesta feina no servis per res. 
Hem comprovat que un document d’aquesta naturalesa, que te la seva complexitat 
i que ha suposat posar-se d’acord en molts temes, si ara és dona a un grup nou 
suposarà un any o més  per posar una altra vegada d’acord a tota la gent en la 
dinàmica aquesta. Ens ha semblat que el document  tal com ha quedat és bastant 
interessant, ha estat acordat per tots i pensem que es el moment de portar-lo a 
aprovació.  
També pel que fa a la intervenció de l’Altraveu dir que en totes les reunions prèvies 
que s’han fet en cap moment han manifestat disconformitat en el text del 
reglament. Recordar que el que s’aprova és un reglament i no la gestió dels mitjans 
comunicació. 
Hem demanat a la direcció de l’Actual que en tregui els números de la 
precampanya per saber quina es presència ha tingut cada una de los forces 
polítiques durant aquest temps. 
El que diu la norma és que en les campanyes electorals és que hi havia una certa 
proporcionalitat en funció del pes polític que té cada una de les forces,  doncs en 
funció d’aquesta realitat, el PSC ha estat un 12% per sota de la seva representació, 
CiU ha estat ja estat un 3’5% també per sota, el PP ha estat un 2 0 3% per sobre, i 
l’Altraveu ha esta un 10’5 per sobre. 
Per CiU el  Sr. Agustí Sampere,  com ja he dit abans, com a carta de navegació 
ens agrada, el que està claríssim és que és un tema que porta polèmica i a 
nosaltres no ens faria res esperant-se el temps que calgui, si el reglament que en 
sortís evites tota aquesta polèmica i contemples els mecanismes que fessin que no 
arribes aquesta polèmica. 
També per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella, diu que és  molt típic de la política i dels 
polítics utilitzar les dades a la mida de cadascú, no hi entraré, però el que si vull dir 
és que puc portar les actes dels consells en els quals surten les meves 
intervencions i sovint son queixes i critiques.   
Pel PP el Sr. Victor Martos,  per dir que la nostra demanda és que els articles 
d’opinió també es puguin presentar fora de campanya electoral. 
Finalment el Sr. Alcalde intervé dient que les bústies de L’Actual s’hi poden trobar 
cartes de col·lectius, de persones, entitats, associacions, i el que si es garanteix és 
que si hi ha alguna agrupació  partit polític que vulgui publicar alguna opinió ho pot 
fer. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:     QUINZE   (15) dels regidors del PSC i PP  
Vots en contra:  CAP      

                    Abstencions   :   CINC      (  5) dels regidors de CiU i Altraveu 
 
 
6.- ÀREA DE PLANIFICACIÓ URBANÍSTICA I TERRITORI 
APROVACIÓ DEL PLA MUNICIPAL DE PREVENCIÓ D’INCENDIS FORESTALS 
DE CASTELLAR DEL VALLÈS.  
 
VIST que l’Oficina Tècnica de Prevenció Municipal d’Incendis Forestals de la 
Diputació de Barcelona ha redactat el Pla Municipal de prevenció d’incendis forestals 
per al període 2010-2014, si bé la seva execució és pel quadrienni 2011-2015. 
VIST que el Pla de Prevenció és un document que es revisa cada 4 anys i conté un 
conjunt de previsions i mesures que cal prendre per reduir el risc dels incendis, 
limitar-ne els efectes i facilitar-ne l’extinció.  



 
 
 
 
VIST que el contingut del PPI de Castellar del Vallès preveu inversions anuals a la 
xarxa viària bàsica municipal de prevenció d’incendis forestals.  
L’ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar el Pla Municipal de prevenció d’incendis forestals per al període 
2010-2014 
SEGON.-  Notificar aquest acord a l’Oficina Tècnica de Prevenció Municipal 
d’Incendis Forestals de la Diputació de Barcelona i als Serveis de Prevenció 
d’Incendis de la Generalitat de Catalunya.  
 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el regidor Sr. Aleix Canalis, PSC, i diu que avui  portem a la 
consideració del Ple, l’aprovació del Pla municipal de prevenció d’incendis forestals 
(PPI) 2010-2014, redactat per l’Oficina tècnica de Prevenció d’incendis Forestals de 
la Diputació de Barcelona.   
El Pla municipal de prevenció d’incendis forestals (PPI) és un document, d’una 
vigència de quatre anys, que conté el conjunt de previsions i mesures que cal 
prendre per reduir les causes dels incendis, limitar-ne els efectes i facilitar-ne 
l’extinció. 
Totes elles són inversions relatives a obres d’arranjament de camins i pistes 
forestals per facilitar l’actuació dels bombers en cas d’emergència i de garantir  les 
possibles evacuacions en cas d’incendi forestal. 
En el cas de Castellar, es preveuen un total de 12 intervencions (entre els anys 
2011-2015) amb un pressupost global de 119.070 €.  Si no es canvien els criteris 
vigents, aquests gairebé 120000€ seran finançats en un 80 % per part de la 
Diputació i el 20 % restat a càrrec de l’Ajuntament. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
7.- ACTUALITZACIÓ DE LA COMPOSICIÓ DE CONSELLS ESCOLAR, DE 
COMUNICACIÓ, TAULA DE MOBILITAT I COMISSIÓ DEL POUM 
 
ATÈS el que estableix l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local i la legislació concordant, article 178.1 del text refós, aprovat 
per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, de la Llei Municipal i de Règim Local pel 
que respecte l’aprovació i tramitació d’ordenances i reglaments, essent per a les 
modificacions el mateix tràmit a seguir. 
Vist el Reglament  del Consell Escolar Municipal aprovat pel Ple del dia 15 de 
desembre de 2009 i publicat al BOP del 10/03/2010, estableix en el seu article 7 la 
composició del Consell Escolar Municipal. 
Vist que el Reglament del Consell de Comunicació, aprovat en el Ple del 22 de juliol 
de 2008 i publicat al BOP del 30 de setembre de 2008, estableix en l’article número 
3 la composició d’aquest òrgan, i atenent  que en la darrera sessió del Consell 
Municipal de Comunicació, celebrada el 7 de juny de 2011, es va acordar com a 
recomanació ampliar el pes del sector professional, quan a la seva composició.  Per 
altra banda, no es va considerar necessari  l’existència d’un òrgan gestor dels 
mitjans públics de comunicació. 
Vist que el Reglament  de la Taula de mobilitat aprovat pel Ple del dia 18 de 
desembre del 2007 i publicat al BOP del 02/04/2008, estableix en el seu article 3 la 
composició de la Taula de mobilitat. Atenent també que l’article 15 del mateix 
reglament, preveu la dissolució de la Taula al final de cada mandat del consistori. 
Vist que  en sessió plenària de data 15 de juliol de 2010 es  va adoptar l’acord d’iniciar 
un procés de reflexió i debat sobre la necessitat i l’abast de la Revisió del POUM de 
Castellar del Vallès, d’acord amb la legislació corresponent, mitjançat la creació d’una 
Comissió municipal composta per diversos membres dels grups polítics municipals i 
també per tècnics municipals. L’objectiu de l’esmentada Comissió fou la de 



 
 
 
 
responsabilitzar-se d’impulsar el procés de revisió del POUM, amb els mitjans que es 
requereixin quan sigui necessari, d’acord amb les possibilitats pressupostàries 
municipals o supramunicipals que es disposin.  Atesa la nova composició dels grups 
municipals es fa  necessària la seva actualització. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació  del Reglament del Consell Escolar 
Municipal en el seu article 7 relatiu a la composició d’aquest òrgan, que quedaria 
amb aquests membres: 

7.1.-El President/a, que serà l’Alcalde/essa o el Regidor/a en qui delega. 
7.2.-El regidor/a d’educació. 
7.3.-Un/a tècnic/a de la Regidoria d’Educació. 
7.4.- - Un/a representant per cada grup municipal, que no cal que ostenti el 
càrrec de regidor/a, que sigui preferentment coneixedor/a, expert/a o 
competent en temes d’educació. 
7.5.-Un/a representant de cada AMPA dels centres educatius de primària i 
secundària del municipi, incloses l’Escola de Música i d’adults i d’escoles 
bressol municipal (sempre que estiguin legalment constituïdes). 
7.6.-Un/a representant de l’alumnat de l’ensenyament secundari obligatori 
per cada centre educatiu del municipi. 
7.7.-Un/a representant de l’alumnat de batxillerat per cada centre educatiu 
del municipi. 
7.8.- Un/a representant de l’alumnat de l’Escola d’Adults i un/a de l’Escola 
de Música. 
7.9.- Un/a representant dels mestres i professorat dels centres educatius de  
primària i secundària del municipi, incloses l’Escola de Música i l’Escola 
d’Adults. 

       7.10.-Un/a representant de l’equip directiu dels centres educatius de 
primària i        
       secundària del municipi, incloses l’Escola de Música i l’Escola d’Adults. 
       7.11.-Tres representants del personal administratiu i de serveis dels centres  
       educatius de primària i secundària del municipi, incloses l’Escola de Música i 
l’Escola   
       d’Adults. 
       7.12.-Un/a representant de la direcció de cada escola bressol municipal. 
       7.13.-Un/a representant dels/les titulars de les escoles bressol privades. 
       7.14.-Un/a representant dels Serveis Educatius. 
       7.15.-Un/a representant del Projecte Educatiu de Ciutat (PEC). 
       7.16.-El/la secretari/a amb veu i sense vot, que serà el Secretari de 
l’Ajuntament,  
       que podrà delegar en un treballador de la plantilla adscrit com a tècnic 
d’Educació. 

 
SEGON.- Aprovar inicialment la modificació  del Reglament del Consell  Municipal 
Comunicació  en els articles que s’indiquen relatiu a la composició d’aquest òrgan:  
- L’article 3, en el seu apartat d,  quedarà redactat de la següent manera:  Quatre 
persones a títol individual, entre aquelles d’una reconeguda vàlua professional en el 
camp de la comunicació i la informació i escollits pel Ple municipal. 
- Suprimir l’apartat g, de l’article 3 del Reglament que estableix que el Consell 
comptarà en la seva composició amb un responsable de l’òrgan gestor dels mitjans 
de comunicació, si s’escau. 
- Suprimir la disposició transitòria que estableix que fins que no es constitueixi 
l’òrgan gestor dels mitjans públics de comunicació la seva funció la farà el gerent 
de l’Ajuntament. 



 
 
 
 
TERCER.-  Aprovar inicialment la modificació  del Reglament  de la Taula de 
Mobilitat, en el seu article 3 relatiu a la composició d’aquest òrgan, que quedarà 
amb els següents membres: 
  

- El President serà l’alcalde/essa, o bé el regidor/a en qui delegui. 
- Un/a regidor/a de Mobilitat i Transport. 
- Un/a regidor/a de Territori Via Pública i Medi Ambient. 
- Un/a regidor/a de Seguretat Ciutadana. 
- Un/a tècnic/a de mobilitat. 
- Un/a representant per cada grup municipal, que no cal que ostenti el càrrec 

de regidor/a, que sigui preferentment coneixedor/a, expert/a o competent 
en temes de mobilitat. 

- Un/a representant de l’Associació d’Empresaris de Castellar (ASEMCA). 
- Un/a representant de l’Associació de Comerciants de Castellar (ACC). 
- Un/a representant de cada un dels sindicats implantats a Castellar. 
- Un/a representant de la Cambra de Comerç de Sabadell. 
- Un/a representant de les entitats d’atenció a les persones amb 

discapacitació, d’entre les entitats inscrites al Registre d’Entitats de 
Castellar. 

- Un/a representant de les entitats mediambientals d’entre les entitats 
inscrites al Registre d’Entitats de Castellar i un/a representant de les entitats 
mediambientals d’àmbit comarcal. 

- Un representant de l’entitat del tren per Castellar 
- Un representant del Consell Escolar Municipal  
- Un representant de les associacions de veïns del nucli urba 
- Un representant de les associacions de veïns de les urbanitzacions 
- Un/a representant de cadascuna de les empreses concessionàries del 

transport públic a Castellar del Vallès (SARBUS i SAGALÉS). 
- Un/a representant de l’Associació Radio-Taxi Castellar. 
- El Cap de l’ârea de Territori i Medi Ambient 
- El Secretari o personal en qui delegui amb veu i sense vot. 

 
QUART.- Exposar els expedients corresponent a les modificacions dels reglaments 
anteriors, al públic durant un període mínim de trenta dies hàbils, a comptar de 
l’endemà de la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de la Província, i tauler 
d’edictes municipal, als efectes de que qualsevol interessats pugui examinar 
l’expedient i/o presentar reclamacions o suggeriments. En el cas que no es 
presentes cap al·legació o reclamació l’acord inicial d’aquestes modificacions 
adoptat per l’Ajuntament en ple esdevindria definitiu a tots els efectes. 
CINQUÈ. – Aprovar modificar la composició de la Comissió municipal de la Revisió 
del POUM, que quedaria configurada de la següent manera: 

o President: L’Alcalde 
o Regidor Comissionat per a la Revisió del POUM 
o 2 membres del Grup municipal del PSC 
o 2 membres del Grup municipal de CiU 
o 1 membre del Grup municipal del PP 
o 1 membre del Grup municipal d’Altraveu 
o Director de l’Àrea de Territori 
o Arquitecte responsable de la Unitat de Planejament 
o Assessora jurídica d’Urbanisme 
o Cada grup podrà incorporar, si ho creu oportú, 1 tècnic assessor 
o Secretari: El secretari de la Corporació. 

 
 
 



 
 
 
 
 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el regidor Sr. Dani Perez,  PSC, tot dient que es presenta  
per la seva aprovació la modificació de la composició dels diferents òrgans 
participatius del nostre municipi. Tal com marca la legislació i un cop iniciada la 
legislatura, després de la constitució dels nous grups municipals hem de renovar els 
components dels diferents òrgans participatius del nostre municipi. La voluntat 
d’aquest equip de govern és la de donar continuïtat als treballs del consell de 
participació. 
Per suplir les possibles absències al llarg de mandat, el representat del grup 
municipal ha de comptar amb la figura d’un suplent, aquest  suplent serà la 
persona que, en cas d’absència del titular representa al grup municipal . 
Continua l’exposició pel PSC, el Sr. Pepe González, dient que el regidor de 
participació ja ha fet referència a la modificació de caràcter genèric que, a petició 
d’algun grup municipal, s’aplicarà al consell escolar municipal i a la resta de 
consells que no la tinguin recollida. 
Suposo que queda clar que, obrir la possibilitat que el representant d’un grup 
municipal no sigui regidor, no significa que aquesta tingui que ser, necessariament  
l’opció dels grups. El que és normal i que facilita el funcionament, és que siguin 
regidors i encara més important, que tinguin continuïtat, no hi ha  res menys 
productiu que el permanent  canvi de representant. Els nomenaments de consellers 
són nominals i el seu paper no és fiscalitzar, això és fa al ple, si no aportar. 
Jo comentaré les propostes de modificació al consell de comunicació, a la taula de 
mobilitat i la comissió municipal de revisió del POUM, totes elles, fruit dels canvis 
generat per les eleccions municipals. 
Consell de comunicació: 

• Es manté el nombre de components 
• S’amplia de 3 a 4 els representants de reconeguda vàlua professional, que 

seguiran, com fins ara, sent elegits pel Ple 
• se suprimeix la presencia (tenia caràcter transitori) del gerent de 

l’ajuntament. 
Taula de Mobilitat. 

• A part dels canvis generats per la nova estructura municipal, substitució del 
regidor de projectes estratègics pel de seguretat ciutadana.  

A proposta dels grups es proposen les incorporacions de: 
• Un representant de l’entitat del Tren per Castellar 
• Un representant del Consell Escolar Municipal (camins escolars) 
• Un representant de les associacions de veïns del nucli urbà 
• Un representant de les associacions de veïns de les urbanitzacions i Sant 

Feliu 
• Un/a representant de cadascuna de les empreses concessionàries del 

transport públic a Castellar del Vallès (SARBUS i SAGALÉS). 
• Un/a representant de l’Associació Radio-Taxi Castellar. 
• El Cap de l’àrea de Territori i Medi Ambient 

Comissió municipal de revisió del POUM. 
D’acord amb la nova composició municipal queda: 

o President: L’Alcalde 
o Regidor Comissionat per a la Revisió del POUM 
o 2 membres del Grup municipal del PSC 
o 2 membres del Grup municipal de CiU 
o 1 membre del Grup municipal del PP 
o 1 membre del Grup municipal de l’Altraveu 
o Director de l’Àrea de Territori 
o Arquitecte responsable de la Unitat de Planejament 
o Assessora jurídica d’Urbanisme 



 
 
 
 

o Cada grup podrà incorporar, si ho creu oportú, 1 tècnic assessor 
o Secretari: El secretari de la Corporació. 

 
Per l’Altraveu intervé el Sr. Xaver Bella,  per puntualitzar que un representant 
més un tècnic quan sigui necessari que vingui. 
I finalment pel PP el Sr. Victor Martos, demanant una aclaració, si en el reglament 
del consell municipal de comunicació estan representants tots el grup politics?. 
Contesta el Sr. Pepe González, que evidentment cada grup polític té un 
representant en el consell.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
8.- CONVOCATÒRIA DE PROCEDIMENT DE OBERT PER LA CONCESSIÓ  DEL    
SERVEI DEL BAR-RESTAURANT  DE LA PLAÇA DE CAL CALISSÓ I EL DE BAR 
L’ESPAI TOLRÀ. 
 
ATES la normativa vigent en matèria d’obres, serveis, subministres i contractació 
administrativa en general, en especial, la llei 30/2007, de Contractes del Sector 
Públic, adaptada a les modificacions introduïdes per la llei 34/2010, del dia 5 
d’agost; les lleis 7/1985, de 2 d’abril, Llei de Bases de Règim Local, i 8/1987, de 15 
d’abril, de Règim Local de Catalunya; i el Reglament de contractes de les 
Administracions Públiques, aprovat per Reial Decret, 1098/2001, de 12 d’octubre, 
així com els plecs de clàusules administratives generals, aprovats per la Corporació, 
aquests darrers en allò que no s’oposin a la LCSP. 
Vista la conveniència de convocar un procediment  obert per a l’adjudicació del 
servei del bar-restaurant  de la plaça de Cal Calissó i el de bar l’Espai Tolrà 
(sala blava).   
ATESA la naturalesa jurídica del contracte és el d'una concessió d'ús privatiu de 
béns de domini públic, conforme a allò que disposen els articles 57 i següents del 
Reglament del patrimoni dels ens locals, aprovat pel Decret 336/1988, de 17 
d'octubre.  
Vista la tramitació de la resolució de la concessió actualment existent. 
Vista la conveniència d’adjudicar la nova concessió a fi i efecte d’evitar el 
tancament prolongat del local del Calissó, és necessari activar la seva licitació, 
tenint en compte que l’esborrany dels  plecs de clàusules economico-
administratives particulars que han de regir en aquesta contractació estan molt 
avançats.  
Vist que pel termini de concessió  és proposaria un període superior a quatre anys, 
per la qual cosa seria competència del ple, a la vista dels articles 52 i 53 de la llei 
Municipal i de Règim local de Catalunya, aprovat el seu text refós pel decret 
Legislatiu 2/2003 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar la convocatòria de procediment de obert per la concessió  del  
servei del bar-restaurant  de la plaça de Cal Calissó i el de bar l’Espai 
Tolrà´. 
SEGON.- Facultar a l’Alcaldia a aprovar els plecs de clàusules administratives i 
tècniques  particulars que han de regir en aquesta contractació. 
TERCER.- Publicar, un cop aprovats els plecs de clàusules,  l’anunci d’aquest 
procediment en el BOP ,  en la pàgina web municipal “ perfil del contractant”, tauler 
d’edictes i si s’escau altres mitjans de comunicació local als efectes de la seva 
difusió. 
 
 
 
 



 
 
 
 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el regidor Sr. Oscar Lomas, PSC, explicant  que portem a 
aprovació l’inici del procés de licitació per adjudicar la concessió del Calissó i la sala 
blava. 
En els darrers mesos, han existit diversos problemes amb el concessionari actual: 
impagament de cànons municipals, problemes de sorolls, incompliments d’horari, 
etc. 
Com en qualsevol altre cas, la primera alternativa ha estat la de trobar solucions 
per la via del diàleg i la negociació, però degut als reiterats incompliments dels 
acords, en data 27 de juny es va decidir obrir expedient per la resolució de la 
concessió. 
En aquests moments, el expedient està en la seva fase de resolució, i per tant, es 
creu convenient iniciar el procés per adjudicar a un nou concessionari. Tot i això, 
com que encara no està finalitzat aquest procés, el que es porta a aprovació és 
facultar a l’Alcalde l’aprovació dels plecs de clàusules en el moment que es finalitzi 
l’expedient de resolució. 
Per aquest motiu i desprès de parlar-ne amb els diferents grups polítics s’ha 
acordat fer diverses reunions per acabar de definir les característiques dels plecs de 
clàusules que serviran per la licitació de la concessió de l’espai del Calissó i sala 
Blava per tal d’arribar al màxim consens possible. En aquest sentit s’ha convocat 
als grups municipals per a una primera reunió per treballar les propostes sobre 
l’esborrany del plec i així intentar que en el període més breu possible arribar a un 
acord i iniciar la licitació perquè l’immoble estigui buit el menys temps possible. 
La Sra. Bea Garcia per CiU, intervé dient que el vot del seu grup serà l’abstenció 
perquè amb la documentació que hem pogut veure volem fer palesa la manca de 
criteris culturals en aquesta licitació. Ens sembla que s’està prioritzant un tema de 
restauració  no s’està tenint en compte el tema més cultural. Volem deixar 
constància que ens agradaria que el Calissó no perdés aquesta vessant i a partir 
d’aquí estem disposats a participar i col·laborar en tot el procés. 
Per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella¸i diu que e bar Calissó és un esplai emblemàtic 
del poble, és un espai durant un temps havia funcionat  bé una oferta cultural de 
restauració, és evident que amb els darrers propietaris hi ha hagut problemes. 
Aquest no és l’espai que nosaltres voldríem però el que se’ns porta ara a aprovació 
és canviar el usos del Calissó i replantejar-ne l’espai. I per fer això no se’n pot 
parlar de manera ràpida, pensem que s’ha de fer una  reflexió més amplia i pensar 
una mica amb el negoci que volem i la reconciliació de drets, no podem fer 
normatives i concessions cada cop més restrictives. Un bar cultural ha de poder 
ser-hi a Castellar perquè s’ha de poder compaginar oci i veïnatge. A més a més en 
la  licitació es parla d’una concessió a 15 anys, que troben excessiva i una ampliació 
de l’espai amb un magatzem, que s’ha d’estudiar bé. Son aspectes importants que 
cal estudiar-los bé. 
Per aquest motiu havíem demanat la seva retirada d l’ordre del dia, però a última 
hora l’equip de govern ha compromès a fer reunions per parlar de la licitació i de la 
concessió, amb aquest canvi d’última hora de moment ens abstindrem a l’espera de 
poder-ne parlar amb més tranquil·litat. 
I pel PP el  Sr. Antonio Carpio,  dient que pensen que les condicions es poden 
millorar, i a l’igual que els altres grups el seu vot serà l’abstenció a l’espera de 
poder-ne parlar més àmpliament. 
El Sr. Alcalde¸ intervé per dir que avui no aprovem el plec de clàusules, només 
l’inici de la licitació. 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:     TRETZE   (13) dels regidors del PSC   
Vots en contra:  CAP      

                    Abstencions   :   SET       (  7) dels regidors de CiU,  Altraveu i PP 
 
9.- ÀREA DE SERVEIS CENTRALS 
Regidoria de serveis generals 
 
NOCIÓ EN CONTRA DEL TANCAMENT DELCAP A LA NIT RESTRUCTURACIÓ 
DEL SERVEI D’AMBULÀNCIES. 
 
El Centre d’Atenció Primària (CAP) de Castellar del Vallès deixarà de prestar a partir 
del dia 1 d’agost de 2011 el servei d’atenció continuada, com a conseqüència del 
pla d’estalvi que ha impulsat el Servei Català de la Salut de la Generalitat de 
Catalunya. 
Les urgències entre les 00 i les 08 hores s’atendran a partir d’aquesta data en els 
centres sanitaris de Sabadell (Hospital Parc Taulí i CUAP Sant Fèlix) o bé a través 
del servei d’urgències domiciliàries del 061. Després de més de 20 anys, desapareix 
el servei d’urgències en el CAP de Castellar dins d’aquesta franja horària. Aquest fet 
contribuirà a saturar els serveis dels centres sanitaris de Sabadell, rebaixant els 
estàndards de qualitat assistencial que tant ha costat assolir al llarg del temps. 
D’altra banda, la Generalitat ha anunciat que es reestructurarà el Servei 
d’Emergències Mediques (SEM) 061, de manera que les dues ambulàncies que 
donen servei a Castellar només coincidiran durant quatre hores al dia. El motiu és 
que l’ambulància que fins al moment prestava un servei de 24 hores passarà a 
cobrir solament 16 hores diàries (de 17 a 9 h), mentre que l’altra ambulància 
mantindrà el seu horari de 7 a 19 h. 
Els municipis de Castellar del Vallès i Sant Llorenç Savall, que integren una àrea de 
població de més de 25.000 habitants, van fer públic el passat 5 de juliol una 
declaració en què es manifestava el rebuig a aquest conjunt de mesures que 
atempten contra la qualitat de la sanitat pública. Així mateix, es va fer una crida a 
la ciutadania perquè s’adherís a la campanya de recollida de signatures per tal que 
no es retallin els serveis sanitaris i, alhora, donés suport a les mobilitzacions en 
defensa dels serveis públics. 
Per tot això exposat, i partint del principi que la salut és un dels pilars de l’estat del 
benestar i que no és un negoci ni es pot regir estrictament per criteris econòmics o 
estadístics, es proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Demanar al Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya que 
reconsideri el pla d’estalvi que ha impulsat i que estudiï alternatives d’ajust 
pressupostari que en cap cas signifiquin l’eliminació del servei d’atenció continuada 
de 24 hores a l’Àrea Bàsica de Salut de Castellar del Vallès. 
SEGON.- Demanar al Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya que 
reconsideri també la mesura de reestructurar el Servei d’Emergències Mèdiques 
(SEM) del municipi, de manera que es reestableixin els horaris de les dues 
ambulàncies del municipi, de 24 hores i 12 hores respectivament. 
TERCER.- Donar suport a la tasca que porten a terme les plantilles de l’Àrea 
Bàsica de Salut i del SEM de Castellar del Vallès. 
QUART.- Traslladar el contingut d’aquesta moció a l’Hble. Sr. Boi Ruiz i Garcia, 
Conseller de Salut de la Generalitat de Catalunya. 
 
 
 
 



 
 
 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde  dona lectura a la proposta . I afegeix que aquesta acció suposa un 
pas enrere de 20 anys i no estem disposats a fer-ho. Entenem la delicada situació 
del país i de la Generalitat, de la mateixa manera que sabem que la lluita en contar 
del dèficit s’ha convertit en un dels principals objectius de tota administració i ho 
compartim. El nostre objectiu com  Ajuntament també és reduir el dèficit i 
l’endeutament. Ara bé les retallades no es poden fer per igual, no es el mateix un 
servei bàsic d’un que no ho és, no és el mateix la salut, per exemple, que les obres 
públiques, tots estaríem disposats a assumir retards en les obres d’infraestructura 
necessàries a Castellar o de recursos que venen de la Generalitat per tal de poder 
fer inversions. Ara bé no estem disposats a retrocedir en un punt tant sensible com 
és el de la salut, en aquest punt no ens serveixen les estadístiques de la 
Conselleria, no ens serveis que en diguin que aquest és un servei inflautilitzat, si 
aquesta és la justificació i la donem per bona, jo faria la següent pregunta: 
“estaríem disposats a tancat el torn de nit de la policia local o la del parc de 
bombers, ni en un ni en altre servei segurament els números podrien justificar 
aparentment els costos que es poden tenir, però no per aixó son serveis que 
s’hagin de deixar de donar i és que els serveis sanatiris també s’han d’inscriure com 
a serveis primaris, com a serveis bàsics que s’han de donar si o si, i que donen 
seguretat al ciutadà davant de qualsevol eventualitat  
Aquesta és la voluntat que inspira la moció que porten a aprovació, fermesa contra 
les mesures i col·laboració per cercar solucions . I abans d’acabar fer una menció 
especial als treballadors/res del CAP, a tots els professionals que formen part de 
l’equip i al servei d’ambulàncies  per la eina que han fet i continuen fent. 
Per CiU intervé el Sr. Josep Carreras, i diu que el pressupost del Departament de 
salut garanteix que cap ciutadà quedarà desatés, això ho podem dir més alt però 
no més clar! 
El Conseller Boi Ruiz ha presentat un pressupost que té com a objectiu garantir la 
continuïtat del model sanitari de qualitat que tenim a Catalunya. El fort 
endeutament que ha patit el nostre sistema sanitari durant els darrers anys com a 
conseqüència d’haver gastat repetidament més diners dels que es disposava, ha 
obligat a l’actual Govern de la Generalitat a prendre rigoroses mesures d’estalvi que 
garanteixin que les futures generacions també puguin gaudir d’una sanitat de 
qualitat. 
El pes de la sanitat sobre el pressupost és el més elevat dels darrers anys. La 
despesa 
sanitària representa el 38,61% del pressupost del 2010, el nivell més elevat des de 
l’any 2007. Malgrat les mesures d’austeritat que s’han hagut de prendre en el 
conjunt dels pressupostos de la Generalitat, el Govern ha donat clara prioritat a la 
despesa social per tal de poder atendre i ajudar a aquelles persones més 
directament afectades per les conseqüències de la crisi econòmica. 
Salut és un dels departaments menys afectats per les mesures d’estalvi. El 
pressupost d’aquest departament s’ha reduït en un 6,96%, una xifra clarament 
inferior al 10% d’ajust que ha patit el conjunt del pressupost català. Els 
departaments de Salut, Ensenyament i Benestar Social no només són els que han 
patit una reducció pressupostaria menor, sinó que el seu pes en relació al conjunt 
del pressupost ha incrementat del 67% l’any 2010 al 70% del pressupost del 2011. 
El departament de Salut disposarà aquest 2011 de 9.200 milions d’euros. Són 
aquests els diners que, tenint en compte la conjuntura econòmica i la situació 
financera de la Generalitat, es podran destinar a la sanitat catalana durant l’any 
2011. El Govern preferiria que aquesta quantitat no fos lleugerament inferior que la 
de l’any anterior, però és una necessitat. El departament gestionarà aquests 
recursos amb la màxima eficiència, aplicant criteris clínics a l’hora de decidir amb 
què es gasten i mirant de donar resposta a les necessitats dels ciutadans. 



 
 
 
 
Aquest pressupost garanteix que cap ciutadà no es quedarà sense rebre atenció 
sanitària. La primera prioritat del departament és l’atenció als ciutadans i aquest 
pressupost garanteix que es mantindran les prestacions sanitàries de qualitat.  
Les mesures d’estalvi, no retallades, també arribaran a la simplificació 
administrativa. Es reduirà el nombre de càrrecs, es reduiran les despeses de 
representació, protocol i publicacions del departament. Una altra de les partides 
que es veurà afectada per l’ajust pressupostari és el de les inversions en 
infraestructures (construcció de nous hospitals, centres sanitaris...). Durant els 
darrers anys s’ha seguit una política d’inversió en infraestructures físiques que era 
insostenible i que ha hipotecat la capacitat inversora durant un temps. 
La classe política, si és responsable i sensata, ha de treballar amb rigor i prioritzar 
la despesa per complir els pressupostos i sempre alguna cosa es quedarà pel camí. 
Estem obligats a ser més eficients! Estem obligats a treballar pel present però 
sense posar en perill el futur, la continuïtat d’un servei sanitari de qualitat. Si volem 
resultats diferents, ara els necessitem, hem de fer les coses de manera diferent!  
La obligació dels actuals governants és gestionar-ho bé per tal d’assegurar el futur 
de les properes generacions. Moltes famílies i empreses ja fa mesos i anys que 
estan aplicant austeritat, estalvi i prioritzen les seves despeses per sobreviure. 
Això, ens agradi o no també ho ha de fer l’Administració pública. 
Com podem criticar que haurem de prescindir i/o reduir una sèrie de serveis perquè 
ens hem gastat el que no teníem, negant la realitat i no voler acceptar que no hi ha 
altra remei que fer-ho així?.  
Evidentment, els partits polítics que ho desitgin tenen una bona oportunitat per 
sucar-hi pa i treure’n el màxim rèdit possible. Ho hem vist en el passat, ho veiem 
avui amb aquesta moció i ho veurem al llarg de la legislatura. Fins i tot ens 
avorrirem si seguim en aquesta dinàmica! 
Sabem que no és agradable però no hi ha altra remei. Si us plau, acabem amb el 
tabú de que donat que aquest servei porta funcionant no sé quants anys, l’hem de 
mantenir com a indefinit sigui com sigui. Doneu una ullada a d’altres sectors i 
observareu les economies d’escala que s’estan orquestrant per ser més eficients. 
Però, en teniu algun dubte de que l’actual Govern de la Generalitat no vol continuar 
mantenint l’estat del benestar que el president Pujol va impulsar al llarg del seu 
mandat? Algú de vosaltres es pensa que el president Artur Mas està governant per 
carregar-se aquest estat del benestar? El president Artur Más està governant 
perquè una gran majoria dels catalans van dir el passat 28-N que CiU era la 
formació política que tenia que posar ordre davant l’absolut desgavell que patia el 
govern de Catalunya desprès de quasi 8 anys de govern tripartit.  
Penso que hem de dir les coses pel seu nom, ser valents i assumir la responsabilitat 
dels nostres actes. L’Ajuntament ha fet una declaració institucional, ha recollit 
signatures i avui presenta a aprovació una moció en contra del tancament del CAP 
a la nit i de la reestructuració del servei d’ambulàncies. Vull facilitar-vos algunes 
dades, les que tinc, n’he demanat més però encara no les tinc. 
A la franja horària nocturna de les 00.00h a les 8:00h del matí l’ambulatori de 
Castellar rep una mitjana de 1,4 visites procedents de Sant Llorenç i de la nostra 
població. 
Un altra dada a afegir avui. Sabeu quants castellarencs de mitjana visiten l’Hospital 
Taulí en aquesta franja horària nocturna? Doncs 1,8 visites/nit. I si tenim en 
compte l’especialitat de ginecologia la mitjana és de 2,3 visites/nit. 
Penso que amb aquesta informació ja està tot dit i podem desmuntar l’argumentari 
de que Castellar contribuirà a saturar el servei d’urgències del Taulí. 
I acabo, la possibilitat de tancar el servei nocturn de varis CAP arreu de la nostra 
comarca i país, ja feia temps que estava damunt la taula quan encara governava el 
tripartit. Alguns dels que estan avui asseguts en aquesta sala ho saben. Aquest 
servei que tenim des de fa molts anys hem d’arribar a la conclusió que és un servei 



 
 
 
 
mal plantejat perquè mai ha donat resposta a les necessitats dels ciutadans i 
ciutadanes de Sant Llorenç i Castellar. Però, algú havia de ser valent i reconduir-lo! 
La demagògia, per alguns, és un esport nacional.  No és i no serà el cas del nostre 
Grup Municipal. En les circumstàncies actuals, en els moments difícils us dic amb 
absolut convenciment que hem d’abandonar les demagògies i afrontar la realitat. 
No podem estirar més el braç que la màniga i no podem gastar-nos el que no 
tenim.  
Retallades, austeritat o estalvi, fa molt temps que també n’apliquen molts 
ajuntaments, també el de Castellar però aquestes no es publiquen a primera pàgina 
de l’Actual. 
I en el futur, en vindran moltes més, les haurem d’assumir però mai el nostre Grup 
Municipal en farà demagògia. La nostra votació serà l’abstenció. 
El Sr. Xavier Bella,  per l’Altraveu, dient que ens interessa el que afecta a la 
nostra Vila. 
Pensem que la sanitat pública està en perill, la progressiva pèrdua del paper 
d’atenció primària com a pilar fonamental de la sanitat, la reduïda participació del 
total del pressupost sanitari, per sota la mitjana europea, les curtes plantilles i les 
excessives quotes d’usuaris per metge donen com a resultat el deteriorament de la 
qualitat assistencial. A Castellar hem de lamentar mes que a partir del dia 1 d’agost 
el Centre d’Atenció Primària deixa de prestar el servei d’atenció continuada com a 
conseqüència del pla d’estalvi  impulsat per la generalitat. Així doncs després de 
vint anys desapareix el servei d’urgència del Cap de Castellar. Aquest fet 
comportarà la saturació dels serveis dels centres sanitaris de Sabadell rebaixant la 
qualitat de l’assistència fins ara vigent. Creiem que aquestes mesures son un atac 
directe als drets de les persones i és intolerable que assistim a una progressiva 
implacable retallada de l’estat del benestar. Ja des d’abans de la crisis les decisions 
dels governs de tots els colors han estat sovint dirigides a minar l’estat del benestar 
i  ha retallar elements essencials com la sanitat, l’educació, els serveis socials o les 
pensions i avui ja en plena crisis existim a un autèntic espoli del que queda 
d’aquests drets. 
Des de l’Altraveu treballarem sempre i donaren suport sempre per tal que els 
nostre Ajuntament faci aquelles accions conjuntes per reclamar que no es retallin 
els serveis sanitaris que tenim. De la mateixa manera juntament amb les CAP 
donarem suport a tots els moviments socials que a la nostra Comarca es reclamin 
el manteniment i la millora dels serveis socials basic per les persones. Per tot això 
exposat donarem suport a la moció. 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio, intervé dient que el Partit Popular des del primer 
moment ha donat suport a les mesures adoptades perla Junta de Govern  a l’igual 
que van oferir el suport a la Junta de Portaveus per realitzar qualsevol tipus 
d’actuació que fos necessari. El nostre vot serà a favor i volem demanar al 
consistori que plantegi mesures alternatives i que tot no quedi en un escrit. Des del 
Partit Popular proposem que és faci càrrec econòmicament d’un metge per cobrir 
les urgències a la nit, a l’igual que fan altres municipis com Castellbisbal. 
En torn de replica el Sr. Alcalde contestant la intervenció del grup de CiU passa a 
donar lectura d’un escrit presentat per professionals de CAP. 
Així doncs lamento la decisió del grup de CiU ja que avui era important donar un 
missatge clar a tots els ciutadans i ciutadans i ciutadanes de que tot el ple 
representat amb les diferents opcions, forces, ideologies, donar un missatge molt 
clar i rotund a la Generalitat, unànimement de que estén en contra d’aquetes 
mesures, que podem estudiar altres mesures, però la supressió sense més i sense 
diàleg no hi estem d’acord i penso que el vot afirmatiu de CiU hauria donar un 
impuls important  a aquesta moció, però constato que lamentablement avui han 
pesat més els interessos del seu partit que no pas els interessos del poble de 
Castellar. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 



 
 
 
 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:     SETZE    (16) dels regidors del PSC, Altraveu i PP   
Vots en contra:  CAP      

                    Abstencions   :   QUATRE  ( 4) dels regidors de CiU 
 
 
10.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
10.1.- No n’hi ha. 
 
11.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Comença per CiU el Sr. Josep Carreras 
1.- Fa referència a un concurs públic per la venda d’una parcel·la industrial del 
polígon de Can Bages, és va publicar en el BOP el dia 25/3/11, la data límit era el 
14 d’abril i amb un import de 1.500.000. L’obertura de pliques a estava prevista pel 
18 d’abril.  At`S que ja han passat uns quants mesos des de que va sortir a 
concurs la seva venda i no ens hem assabentat de que s’hagi adjudicat a cap 
comprador, pregunten: 
- quans interessats s’han presentat en el concurs     
- en el cas que no es materialitzi la venda per falta de comprador, quina estratègia 
es pensa seguir per pagar l’expropiació pressupostada en aquest exercici 2011. 
- quina quantitat d’interessos porta pagats l’Ajuntament a 30 de juny en concepte 
de demora. 
Respon el regidor Sr. Oscar Lomas, PSC, dient que La licitació va quedar deserta, 
amb el que en aquests moments s’estan estudiant diferents alternatives de 
finançament. Pel que als interessos pagats fins el moment, són aquells marcats per 
llei i ascendeixen a 27.837,66 €. 
 
Continua per CiU el Sr. Josep Carreras: 
ATÈS que hi ha haver-hi requeriments del Consorci d’Aigües Ter Llobregat  a 
l’Ajuntament de Castellar amb motiu de la desviació milionària a les obres Ter 
Llobregat. Atès que aquesta irregularitat pot acabar pagant-la la ciutadania de 
Castellar amb un considerable augment del preu de l’aigua en els propers exercicis. 
Demanem a l’equip de govern doni explicacions sobre la situació exacta d’aquesta 
qüestió i si s’han obert negociacions amb el consorci per tancar aquest 
endeutament que te l’Ajuntament. 
Respon el regidor Sr. Oscar Lomas, PSC, En primer lloc crec que cal aclarir un 
concepte que veig que no queda clar en el preàmbul de la pregunta del sr regidor 
de convergència. Els requeriments amb motiu de la, com vostè diu, desviació 
milionària en les obres de connexió de la xarxa Ter Llobregat, no són de Consorci 
ATLL cap a l’Ajuntament, sinò al contrari, de l’Ajuntament cap a l’ATLL, òrgan 
responsable i executor de les obres. En tot cas, els requeriments en el sentit que 
vostè indica, fan referència al pagament d’aquestes obres. 
Fent un breu resum de la situació: 
- en 30/10/2007 el ple va aprovar un conveni on l’ATLL executaria les obres de 
portada d’aigua finançant l’Ajuntament el 75% i l’Agència Catalana de l’Aigua el 
25%. 
- Les obres es van licitar per 4.474.669,48 €, adjudicant-se per 3.361.919,04 €. 
- Es van iniciar les obres i a partir de la certificació 8, el tècnic municipal detecta 
desviacions. 
- El tècnic es posa en contacte amb els tècnics d’ATLL, enviant al setembre de  
2010 un projecte modificat que augmenta fins a 4.942.327,66 €. 



 
 
 
 
- S’estudien les desviacions i es veu que, 575.000 € venen per més obra demanada 
per l’Ajuntament (canonada de baixada des del dipòsit de Puigverd), mentre que la 
resta corresponen a errors del projecte.  
- Entenem que es produeixen tres actuacions dubtoses per part de l’ATLL: 
- No ens sol·liciten conformitat per la disponibilitat pressupostària 
- No segueixen el procediment administratiu. Una desviació d’obra del 47% com 
aquesta, implicaria resoldre el contracte i tornar a licitar les obres. 
- ATLL és qui va redactar i aprovar el projecte, no corresponent a nosaltres els seus 
errors. 
- Per aquest motiu, al novembre 2010, obrim un expedient contra ATLL per 
demanar explicacions. 
- ATLL va contestar al febrer 2011 el requeriment justificant que respecte l’import 
de licitació es desviava un 10% (però la llei marca que s’ha de calcular sobre 
l’import adjudicat) i explicant alguna de les desviacions. 
- Per decret d’alcaldia, es comunica a ATLL, que es deixen en suspens el pagament 
de totes les factures fins aclarir les desviacions i qui ha d’assumir aquest increment 
En aquests moments, estem a l’espera de que ATLL dongui explicacions sobre les 
desviacions amb l’intenció de renegociar les condicions del conveni per tal de no 
tenir que suportar un sobrecost que no ens correspon. 
 
Torna a intervenir el Sr. Josep Carreras,  per CiU, dient que l’Ajuntament nega 
haver rebut requeriments del Consorci d’Aigües Ter Llobregat. Doncs bé, en data 
4/02/11 hi ha un escrit del Consorci adreçat a l’Alcalde Ignasi Giménez on 
manifesta la seva sorpresa del contingut del decret rebut donat que fa temps que 
estan fent requeriments a l’Ajuntament, no tenen resposta i el consistori mai havia 
manifestat la disconformitat del preu final. 
Segons la versió d’Aigües Ter Llobregat en una reunió que tingué lloc el 4 de 
novembre del 2009 es van donar compte de les desviacions econòmiques de l’obra i 
dels motius que l’originaven, mostrant el regidor d’Urbanisme i l’enginyer municipal 
el seu acord a les mateixes.  
En conseqüència, el litigi està servit donat que l’Ajuntament ha suspès el pagament 
de varies certificacions de l’obra al Consorci Aigües Ter/Llobregat. 
 
El Sr. Josep Carreras,  per CiU, pregunta: 
Atès que Sige ha  aplicat aquest estiu un considerable augment en els preus dels 
serveis que ofereix a les instal·lacions esportiu de Puigverd, demanem: 
- disposen d’un balanç de socis que s’hagin donat de baixa arran de l’augment dels 
preus.   
- quina estratègia pensa segui l’equip de govern davant el manifest descontent dels 
usuaris  
 
Per part de l’Altraveu el Sr. Xavier Bella,  diu: 
El novembre de 2009 es presentava a ple la proposta per la qual Sige passava a ser 
l’empresa concessionària de l’equipament del complex Puigverd. Les valoracions 
econòmiques d’acord amb els criteris del plec administratiu i els criteris avaluats 
per la Comissió d’experts, els de gestió i els de construcció,va proposar 
l’adjudicació del contracte a favor de SIGE 2005, considerant-la com l’oferta més 
avantatjosa. Actualment però caldria considerar algunes condicions que haurien de 
ser contemplades perquè aquesta empresa vetlli per a un bon funcionament i uns 
serveis de qualitat. Sobretot, per un evident descontentament dels usuaris del 
servei, els quals sumen ja prop de 800 signatures que mostren el rebuig a la nova 
política de l’equipament i a la desinformació que pateixen. 
1.Estat equipament : Actualment la piscina interior compta amb unes condicions 
precàries (hi ha una xarxa al sostre que fa suposar que existeix un perill de 
desprendiment). Les taquilles mai havien estat de pagament, ara tenen un lloguer 



 
 
 
 
de 65 euros/l’any i actualment, es combinen aquestes amb les gratuïtes (menys i 
amb pitjor estat que les de pagament).  
2.Condicions matrícula i tarifa : Es deixa de respectar l’antiguitat del soci, i aquest 
ha de tornar a pagar la matrícula, encara que no hagi passat un any des de la seva 
desvinculació.  
S’han incrementat els preus notablement, en alguns casos (26 euros més el 
trimestre), els abonaments d’estiu han deixat de ser per dies i s’ofereixen els 
mensuals (de 15 de juliol a 15 d’agost). La tarifa de dia per a no socis és de 10 
euros la qual cosa supera amb escreix les tarifes de qualsevol complex esportiu de 
les rodalies. 
Desapareixen trams d’edats i d’horaris i la tarifa de migdia ja no està disponible. La 
quota familiar ha augmentat i una família de dos membres no es considera nucli 
familiar. Desapareixen trams d´edats com per exemple joves entre els 14-25 o 
jubilats i pensionistes o disminuïts. Els nens de 0 a 4 anys ja no tenen tarifa 
gratuïta. L’increment de preus implica la disminució de serveis i drets consolidats.  
Pel que fa al nou sistema de seguretat, no han fet signar el full de privadesa als 
socis i sòcies i han col·locat càmeres a tot arreu. Als socis que han demanat un full 
de reclamació els han donat un full de suggeriments. És per això que preguntem: 
-A què es deu l’increment de preus i la triplicació de tarifes en molts casos? 
Correspon a la proposta de preus públics pactats amb l’ajuntament? Considera 
l’ajuntament que aquestes són tarifes assequibles per a qualsevol ciutadà/na i 
pròpies d’un “gimnàs municipal”? 
- Pel que fa a "criteris avaluables en judicis de valors" s'incompleixen alguns termes 
com ara bé: la comunicació als usuaris, la millora de la qualitat dels serveis, la 
proposta de preus públics, les promocions per a grups amb característiques 
especials. S’està duent a terme una inspecció del servei per part de l’ajuntament 
amb la facultat de supervisar la bona execució del contracte, tal i com contempla 
l’acordat amb el plec de condicions de l’empresa contractada? 
-La falta de diligència i d’informació als usuaris està tipificada com a falta en el plec, 
està pensant l’ajuntament d’aplicar alguna sanció per aquest fet? 
Si alguna de les dades que hem dit no és correcte, és degut als permanents canvis 
que hi ha des que vem redactar aquesta pregunta fins ara, i és també un exemple 
de la desinformació que pateix el centre de manera crònica. 
A part de les qüestions plantejades fins ara, no hem parlat tampoc de la 
impossibilitat d’accés a la piscina per persones de mobilitat reduïda, el 
descontentament de gran part dels treballadors, etc. Caldria plantejar una relació 
molt més fluida entre l’Ajuntament, l’empres i els usuaris per tal de canalitzar les 
queixes que s’han dut a terme fins ara de diferents maneres, signatures, cartes als 
mitjans, facebook, mails, etc. 
No pot ser que es faci una remodelació per equiparar la instal·lació a un gimnàs 
d’elit però que sigui municipal. Castellar és una vila de més de 22 mil habitants i no 
pot tenir un gimnàs i una piscina pretesament municipals amb tracte i preus de 
piscina privada. 
 
Respon el regidor Sr. Aleix Canalis, PSC. En primer lloc pel que fa a la intervenció 
de CiU dir que : 
No disposem d’un balanç de socis que s’hagi donat de baixa arran de l’augment de 
quotes. El què si que disposem, és d’un balanç d’altes i baixes anual de la 
instal·lació.  
Concretament fins al mes de juliol d’engany,  hi ha hagut 622 altes i 655 baixes 
(2011) (-33 persones). En l’any anterior va haver-hi 1.142 altes i 1.103 baixes 
(2010). (+39 persones).  
Des de la regidoria d’esports, ja s’han reunit amb les persones impulsores de la 
iniciativa, per conèixer les seves inquietuds i se’ls ha donat les explicacions 
pertinents sobre el perquè de l’augment de quotes.  Un cop manifestin per escrit les 



 
 
 
 
seves inquietuds, les analitzarem i mirarem de donar una resposta a cada una de 
les seves demandes, sempre que sigui possible, a mitjà termini.   
 
Continua el Sr. Aleix Canalis dient al grup de l’Altraveu que : Les noves quotes 
obeeixen a diferents qüestions: 
1.- En primer lloc, cal dir que no s’havien revisat des de feia tres anys i, per tant, 
calia posar-les al dia.  
2.-  En segon lloc, s’ha fet una inversió de 2,8 milions d’euros, amb una millora 
important dels espais, i també s’ha donat un millor servei i una major diversitat 
d’activitats. 
3.-  En tercer lloc, si comparem les tarifes amb les de les instal·lacions veïnes ens 
movem aproximadament en els mateixos preus, sempre i quan valorem serveis i 
instal·lacions. 
A més a més, cal tenir en compte: 
- s’ha ampliat l’oferta d’activitats dirigides que han passat de 40 a 125 activitats 

que també és poden realitzar incloses dins les noves quotes. 
- la nova concessionària esta assumint els consums de subministraments 

d’aigua, gas i electricitat que anteriorment assumia l’Ajuntament amb una 
despesa anual de 160.000€. Lògicament, aquesta despesa creiem que és més 
just que l’assumeixin els usuaris que no el conjunt de la ciutadania. 

Al nostre entendre, el servei que s’ofereix des de les piscines cobertes municipals 
no és un  servei públic bàsic i per tant, els preus públics han de tendir a cobrir la 
totalitat del cost del funcionament ordinari de la instal·lació. Cosa que no passava 
amb l’anterior concessionari.  
Així mateix, i a títol informatiu,  també volem posar en el seu coneixement, que des 
de l’ajuntament, fa anys que es treballa per poder garantir que tots els infants de 
Castellar puguin aprendre a nedar. I és per això, que anualment es subvencionen 
cursos de natació als infants de primer (uns 300 cada curs) de tots les escoles de 
Castellar (públiques i concertades) que anualment suposa una despesa d’uns 
40.000 € .  
Pel què fa referència al presumpte incompliment del que han batejat com a “criteris 
avaluables en judicis de valor”, no entenem ben bé el sentit de la seva pregunta, ja 
que no concreta en quins aspectes es suposa que l’empresa està vulnerant. 
De tota manera a continuació els detallem com s’ha procedit en aquest cas a l’hora 
de comunicar als usuaris el canvi de tarifes. 
- Entre els dies 5 i 10 de juny, es comunica (via e-mail o per correu ordinari) a 

tots els usuaris (els que encara no  tenien les tarifes actualitzades) que a partir 
del més de juliol hi haurà unes noves tarifes. 

- En els casos que hi havia errades en les adreces de contacte, és va trucar 
personalment a cada un des abonats 

- Es publicaren en paral·lel al taulell d’anuncis de d’instal·lació. 
La proposta de preus públics que es troben actualment en vigor va ser aprovada 
en la junta de govern local del dia 28 de juny, en la qual ja contempla promocions 
per grups amb característiques especials ( com ara majors de 65 anys, menors de 
15 i quotes familiars). Així mateix, tant des de la regidoria de benestar social com 
la d’esports, s’està treballant en la possibilitat d’ampliar les bonificacions a d’altres 
col·lectius (persones amb disminucions....) 

Per últim, a tall d’anècdota,  fer pelés que el tema de les taquilles, que en 
l’actualitat la instal·lació disposa d’un total de 824 de les quals 359 són d’ús puntual 
i per tant no obliguen a l’usuari a pagar cap lloguer.    
Per tot això entenem que l’empresa SIGE està gestionant diligentment la instal·lació 
i està complint amb les seves obligacions com a concessionari. Per tant, i responent 
a la seva darrera pregunta, des de l’Ajuntament no veiem cap motiu que ens obligui 
a iniciar un procés sancionador contra l’empresa per un  presumpte incompliment 
contractual. 



 
 
 
 
Creiem que el conjunt dels canvis que s’estan realitzant, tant les obres com en la 
gestió, milloraren considerablement el funcionament de l’equipament i la percepció 
de qualitat dels espais, dels serveis i de les activitats que s’hi realitzen. 
En torn de replica el Sr. Xavier Bella,  respon  que ens sorprèn que la situació 
sigui diligent amb la quantitats de problemes objectius que hi ha hagut. En quant a 
preus de mercat 10 € per una entrada, no crec que sigui un preu de mercat i 
comparant-lo amb moltes altres piscines, ni si acosta per res. I remarcar que les 
persones amb disminució no poden accedir a la piscina.  
Per tot això ens agradaria que des de la Regidoria es fes un seguiment de tots 
aquets problemes o descontents que hi ha part dels usuaris i se’ns informe al 
respecte. 
 
També per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella,  pregunta: 
La proximitat de l’administració i la transparència són obligacions que cal complir 
des dels ens locals. Així mateix agilitzar els tràmits administratius i vetllar perquè el 
ciutadà pugui veure respostes les seves peticions administratives al més aviat 
possible, és una prioritat que cal posar a l’agenda. Sentir que tot el que es 
desenvolupa al consistori afecta de manera directa al ciutadà i fer-ne pedagogia és 
clau per entendre que tots formem part d’una comunitat. En aquest sentit, han 
anat algunes reivindicacions de L’Altraveu perquè creiem que educar es tasca de 
tots els ciutadans que convivim i ens relacionem en municipi i que ha de fer 
possible compartir uns valors. 
Per participar, per proposar i per exigir, però, creiem que cal que existeixen uns 
tràmits que segueixin un procediment i que regulin com participen els ciutadans i 
per vetllar que això es fa de manera efectiva, deixant constància escrita que 
complim les tasques que el ciutadà ens encomana i que aquest té garanties que ho 
farem seguint i respectant l’ordre de registre. En aquest sentit Castellar,no fa tard 
en alguns aspectes. Existeix l’e-tram, que són sol·licituds i tràmits que el ciutadà 
pot fer per Internet, la carpeta ciutadana (el que coneixem com e-administració) o 
bé el servei presencial al SAC. 
Com a oposició sempre se’ns ha remès a aquests canals habituals per adreçar les 
nostres preguntes, queixes o suggeriments a l’ajuntament. Així mateix creiem 
òptim la utilització de les noves tecnologies per apropar l’administració al ciutadà. 
Malgrat tot, pensem que últimament s’ha estat incomplint aquesta regulació a 
través de la plataforma Facebook que posa a disposició l’alcalde Ignasi Giménez. 
Així mateix, es lliura informació a usuaris d’aquesta plataforma, sense cap tipus 
d’identificació o certesa de veracitat del que es proposa, aconseguint fins i tot 
mobilitzar patrulla de policia, brigada municipal i accedir a dades i xifres a les qual 
cal donar un tractament rigorós. Així mateix cal tenir en compte que, darrerament 
el nostre grup ha vist que mentre que  engegava el procés estipulat per demanar 
informació, aquesta mateixa es donava de manera pública i sense cap tipus de 
regulació o tenint en compte l’ordre de registre, a través de la xarxa. 
Per això mateix preguntem: 
1.Quina és la política d’instàncies, queixes reals que segueix el grup del PSC posat 
que les queixes emeses a la xarxa, mitjançant el Facebook de l’alcalde, són 
respostes immediatament, sense entrar per registre i sense seguir un ordre? 
2. Com es comprova la identitat i la veracitat de les propostes suggerides a la 
xarxa? 
3.Quin és el criteri pel qual es lliura de manera pública una informació i , en canvi, 
es demana a l’oposició que tots els detalls respecte qualsevol qüestió es presentin 
mitjançant instància? 
Respon el Sr. Oscar Lomas,  PSC, tot dient que l’Ajuntament són diversos els 
canals de comunicació que l’Ajuntament posa a disposició del ciutadà per a 
comunicar-se amb l’administració. A diferència del que semblaria pel preàmbul de 
la pregunta, no únicament el registre d’entrada és el canal de comunicació. En 



 
 
 
 
aquest sentit, existeixen canals més formals i d’altres menys informals. Per 
exemple, si mirem el tràmit 118 de la carta de serveis de l’Ajuntament (Bústia 
oberta: comunicació de consulta, queixa o suggeriment), trobem una relació de 
diferents canals de comunicació. Aquests poden ser per telèfon: trucant al 
contestador municipal a la centraleta de l’ajuntament; presencialment adreçant-se 
als serveis corresponents o al SAC; a través d’internet, en el mòdul e-TRAM. 
Existeixen altre formes també informals de comunicar incidències a la via pública, 
com el telèfon d’averies de la xarxa d’aigua, de la xarxa d’enllumenat o de les 
escombraries. 
Però no nomes aquests: podem trobar altres canals de comunicació existents que 
impliquen aquesta mateixa problemàtica que es planteja en la pregunta (de 
resposta inmediata, sense entrar per registre i sense seguir un ordre). Alguns de 
més antics: com poden ser les reunions amb qualsevol regidor o amb l’alcalde; o 
d’altres de més recents, com poden ser els correus electrònics que els ciutadans 
ens fan arribar. 
En els darrers temps, amb l’increment de l’ús de les xarxes socials, s’ha obert de 
manera natural un nou canal de comunicació, més àgil i informal a través del 
facebook (no nomes el de l’alcalde, sinó també el perfil com a Ajuntament). Som 
conscients que aquesta nova oportunitat de canal de comunicació també genera 
certs aspectes a plantejar, com poden ser el temps de resposta (on la pròpia 
dinàmica de la xarxa requereix respostes molt més ràpides) o l’ordre de resposta. 
Al mateix temps, hem de tenir clar que l’utilització d’aquestes xarxes, o 
d’aplicacions per a mòbils que permetran comunicar al ciutadà amb l’administració, 
serà el canal que més pes guanyarà en els propers anys. 
Conscients d’aquesta problemàtica, s’ha plantejat a l’Administració Oberta de 
Catalunya, la necessitat de treballar en algun desenvolupament informàtic que 
permeti integrar aquestes noves aplicacions en els circuits interns de 
l’administració. Aquesta proposta va ser traslladada al director general de l’AOC en 
la seva recent visita al nostre municipi per tal que fos estudiada. 
Per tant, cal diferenciar en aquest sentit dos aspectes: d’una banda, l’amplia 
possibilitat de rebre informació per part del ciutadà per diferents canals, més o 
menys formals. D’un altre banda, l’existència o no d’obligació de resposta i el valor 
d’aquesta resposta. En aquest cas, tan sols les qüestions entrades per registre són 
les que l’administració té obligació de contestar, amb un termini determinat, i a 
més, la resposta suposa realment un document administratiu. No obstant, això no 
impedeix que es donin resposta a les qüestions sorgides per altres canals. 
Un altre qüestió diferent és la relació amb els grups municipals. Com sabem, la 
relació amb els grups que formen part del consistori queda regulat pel ROM. En el 
seu article 46, diu així ”Totes les preguntes sigui quina sigui la forma de resposta, 
s’ hauran de presentar per escrit al registre d’ entrada de l’Ajuntament” i en el 
article 79 “L'accés a la informació o la documentació, inclosa l'obtenció de còpies, 
de l'Ajuntament, d'expedients o actuacions no sotmeses a sessió, es sol·licitarà per 
escrit a l'Alcalde/ssa, excepte en aquells casos en que no calgui aquest 
formalisme.” 
Per tant, existint una regulació específica respecte els grups municipals, és a 
aquesta a on ens hem de dirigir. 
 
Per acabar el Sr. Alcalde desitja una bones vacances a tothom.  
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts de dotze de la 
nit,  s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari 
d’aquests acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 


